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تجَْلِــس ليــى وَسْــطَ ألَعابِهــا، وَبينــا هــي تلَعــبُ بدميتِهــا شَــعرت بالنّعــاس وناَمــت نوَمــاً 

عَميقــاً، و حلمــت بحُلــمٍ غريــبٍ. حلمــت ليــى بغابــةٍ كبــرةٍ كثيفــةِ الأشّــجار، وبينــا هــي في 

ــضُ يمينــاً وشــالاً تبحــث عــن أمُِهــا، وإذِا بِهــا تصّطــدِمُ بشــجرةٍ قديمــةٍ ضخمــةٍ. الغابــةِ ترَكُ

Layla sits among her toys. As she’s playing with her doll, she feels drowsy. She 

falls into a deep sleep and dreams a strange dream. She dreams of a big forest 

dense with trees. As she runs back and forth looking for her mother, she bumps 

into a huge ancient tree.



The tree isn’t like any other tree. It is a magic tree. Layla hears a strange voice. She looks around but can’t 

see anyone. The tree speaks: “Yes, that was my voice … I’m a talking tree.”

Trembling, Layla says: “I’m scared of you, big tree!”

The tree replies: “Calm down and don’t be afraid, Layla. I’m not bad.”

Layla answers: “I’m all alone, a helpless little girl who’s lost her way home.”

لَــم تكَــن تلِــك الشّــجرة كَباقــي الأشّــجار، كَانــت شــجرةً ســحريةً. ســمعت 

ليــى صوتــاً غريبــاً فتلفّتــت حولهــا فلَــم تجَــد أحَــداً، قالــت الشّــجرة: نعَــم 

... إنَِــهُ صَــوتي ... أنَــا شَــجرةٌ تتَكَلــم.

قالت ليلى وهي ترتجف: أنا خائفةٌ منك أيتها الشّجرة الكبيرة.

أجابت الشّجرة: اهدئي يا ليلى لا تخافي، أنا لست شريرة.

ترد ليلى: أنا فتاةٌ وحيدةٌ ضعيفةٌ، وأضعتُ طريق العودة إلى المنزل.



In a calm voice the tree replies: “You’re strong, Layla. I’m with you, and won’t leave you until  you’re back home safe 

and sound.”  Layla says: “But I don’t have any food, clothes, toys … or even toothpaste!”

“Have you forgotten that I’m a magic tree?” the tree replies tenderly. “I have everything you need. Just look down 

below beside my trunk”.  Layla looks under the tree where she finds a big bag filled with lots of food, clothes and 

even toothpaste. She thanks the tree. “I trust you, magic tree.”

تجيــبُ الشّــجرةُ بصــوتٍ هــادئٍ: أنــت قويــةٌ يــا ليــى، أنــا معــك ولــن 

أتــرككِ حتــى تعــودي إلى المنــزل بأمــان. قالــت ليــى: لا أملــك 

طعامــاً ولا ملابســاً ولا ألعابــاً ولا حتــى معجــون أســنان.

لــديّ كل  الشّــجرة بحنــان: أنســيتي أنّ شــجرةٌ ســحريةٌ،  أجابــت 

ــه، فقــط أنظــري تحتــي.  نظــرت ليــى تحــت الشّــجرة،  مــا تحتاجين

وإذا بهــا تجَِــدُ كيســاً فيــه الكثــر مــن الطعّــام والملابــس و معجــون 

أيتهــا  فيــك  أثــق  أنــا  وقالــت:  الشّــجرة  ليــى  شــكرت  أســنان. 

السّــحرية. الشّــجرة 



The next day, Layla is bored because she has no friends or even toys to play 

with. She asks her friend the tree for some toys to play with and the magic tree 

presents her with lots of toys. Layla thanks the tree and hugs her warmly, saying, 

“How happy I am to be here with you, my friend the tree!”

Suddenly, Layla sees that the tree is wilted and pale, unable to speak. “What’s 

wrong, my dear friend?” she asks the tree. “Why don’t you answer me?” But it 

was no good. The magic tree’s leaves begin to wither and fall one after the other.

ألعــاب.  لديهــا أصدقــاء ولا حتــى  يكــن  إذ لم  بالملــل  ليــى  التـّـالي شــعرت  اليــوم  وفي 

فطلبــت ليــى مــن صديقتهــا الشّــجرة ألعابــاً لتلعــب بهــا. فــإذا بالشّــجرة السّــحرية تقــدم لهــا 

الكثــر مــن الألعــاب. فشــكرها ليــى كعادتهــا واحتضنتهــا بقــوةٍ ثــم قالــت: كــم أنــا ســعيدةٌ 

ــا بجانبــك يــا صديقتــي العزيــزة.  وأن

وفجــأةً وجــدت ليــى الشّــجرة ذابلــةً شــاحبةً لا تســتطيع الــكلام فســألتها: ما بك يــا صديقتي 

ــل  ــدأت أوراق الشّــجرة السّــحرية تذب ــدة، ب ــدون فائ ــزة؟ لمــاذا لا تجيبــي عــيّ؟ ولكــن ب العزي

وتتســاقط واحــدةً تلــو الأخــرى.



Layla thinks and thinks … “What shall I do to save my friend the tree?” As Layla 

stands there in confusion, a little bird lands nearby to take a sip of water. Layla 

cries out: “I’ve got it! My friend must need water!” Layla wakes up from her sleep 

feeling thirsty. She drinks a lot of water and says: “That was a fun adventure!”  

فأخــذت ليــى تفكــر وتفكــر ... مــاذا أفعــل لأنقــذ صديقتــي الشــجرة؟ وبينــا ليــى تقــف 

ــد  ــل مــن المــاء. فتقــول ليــى: وجدتهــا، بالتأّكي ــرة، يقــرب منهــا عصفــور ليــرب القلي حائ

صديقتــي بحاجــةٍ إلى المــاء! تســتيقظ ليــى مــن نومهــا وهــي عطــى، فتــرب الكثــر 

مــن المــاء، وتقــول: لقــد كانــت مغامــرةً ممتعــة. 


